



澳門護理雜誌

MACAU JOURNAL OF NURSING

ISSN 1681-1534 (Print)

ISSN 2522-6428 (Online)

2024年 第23卷 第1期

2024 Vol.23 No.1

《澳門護理雜誌》第六屆編輯委員會名單
Members of the 6th Editorial Board of “Macau Journal of Nursing”

總編輯 Editor-in-Chief

尹一橋 Van, Iat Kio

副總編輯 Executive Editor

陸 亮 Luk, Leung

(以下按姓氏筆劃排序 Alphabetical order by Last Name)

編輯委員 Editors

王佳琳 王衛紅 王 艷 朱明霞
江青桂 吳浩迪 李 佳 李 春
李雪屏 李斯儉 李樂之 邢志紅
周 英 林君黛 邱惠鈴 紀玫如
孫可欣 袁浩斌 張玉芳 張曉雲
梁淑敏 莊曜禎 陳建新 陳穎茜
陳麗麗 彭文濤 黃志華 劉少華
劉嘉寶 鄭旭娟 鄭志惠 戴紅霞
謝少英 謝學斌 魏 琳 羅少霞

國際顧問委員會 International Advisors

Chan, Wai Chi Sally (Hong Kong, China)
Cheng, Shou Zhen (China)
Jiang, Xiao Ying (China)
Lee, Kumsun (Japan)
Okoli, Chizimuzo T.C. (United States)
Smith, Graeme Drummond (Macao, China)
Tang, Ling (China)
Wong, Kwok Shing Thomas (Hong Kong, China)
You, Li Ming (China)
Zhang, Li Li (China)

主 辦 單 位：澳門鏡湖護理學院

總 編 輯：尹一橋

編 輯 部 主 任：毛愛妹

責 任 編 輯：湯麗娟 謝淑玲

編 輯 出 版：澳門護理雜誌編輯委員會

地 址：澳門特別行政區

路環離島醫院大馬路 447 號

澳門鏡湖護理學院大樓

電 子 郵 件：mjn@kwnc.edu.mo

傳 真：(853) 2836 5204

國際標準期刊號：ISSN 1681-1534 (紙本)

ISSN 2522-6429 (線上)

Sponsored by : Kiang Wu Nursing College of Macau

Editor-in-Chief : Van, Iat Kio

Editorial Director : Mao, AiMei

Issue Editors : Tong, Lai Kun Che, Sok Leng

Editing : Editorial Board Macau Journal of Nursing

Address : Edificio do Instituto de Enfermagem Kiang Wu.

de Macau, Avenida do Hospital das Ilhas no.447,

Coloane, RAEM

E-mail : mjn@kwnc.edu.mo

Fax : (853) 2836 5204

ISSN : 1682-1534 (Print)

ISSN : 2522-6428 (Online)

保留所有包括翻譯成任何語言的權利。未經澳門護理雜誌編輯委員會的書面同意下不得翻印、存放在檢索系統或以任何形式傳播。

All rights, including translation into other languages, reserved. No part of this publication may be reproduced, stored in a retrieval system, or transmitted in any form without the express written permission of the Editorial Board of Macau Journal of Nursing.

澳門護理雜誌 Macau Journal of Nursing

2024年 第23卷 第1期 2024年7月出版

目錄 Contents

澳門鏡湖護理學院百年慶典議題反思

Reflections on Centenary Conferences of Kiang Wu Nursing College of Macau

- 護理核心價值之內涵、塑造以及體現.....徐天麗 等 1
The Nature, Cultivation, and Manifestations of Nursing Professional Core Values
- 內地專科護士發展沿革及對澳門的啟示.....熊丹 6
The Historical Development of Specialized Nurses in the Mainland and Its Implications for Macao
- 人工智能在護理教育領域的應用前景與挑戰.....黃潤洪 10
Future and Challenges of Artificial Intelligence in Nursing Education

護理研究 Nursing Research

- 澳門某醫院臨床護士營養知識、態度和飲食行為的相關性研究.....朱志娟 等 18
A Study of Relationships on Nutrition Knowledge, Attitude and Dietary Behaviors of Clinical Nurses from a Hospital in Macao

護理教育 Nursing Education

- 澳門中醫護理及教育的現況與發展.....莊曜禎 等 26
The Current Situation and Development of Traditional Chinese Medicine Nursing and Education in Macau

健康教育 Health Education

- 澳門「戶外平安通」服務使用者意見調查.....梁淑敏 等 32
Survey on Users' Opinion of "Outdoor Personal Emergency Response Service" in Macao

校友訪談 Interviews with Alumni

- 「媽媽替我選擇的護理之路是正確的！」——海外校友回顧40餘年護理生涯.....徐嘉義 等 41
"Nursing, Which My Mother Chose for Me, Was the Correct Career Choice!": An Overseas Alumna Looking Back on Her Four Decades of Nursing Career
- 「一日護士，永遠護士」——訪談資深校友何笑瓊.....祁璐 等 45
"Once A Nurse, Always A Nurse": An Interview with Siu King Ho, An Alumna of Kiang Wu College of Macau

- 投稿《澳門護理雜誌》 Submission Guidelines.....48

承百載春風化雨
傳鏡湖仁愛關懷

